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Inleiding 
2022 begon met een totale lockdown. Opnieuw moesten alle theaters hun deuren sluiten. Er was opnieuw onzekerheid 
over de toekomst en ook over de première van Het Groene Meisje, die al was uitgesteld in 2020. In deze derde 
lockdown eisten alle onzekerheden van de afgelopen twee jaar hun tol. Telkens weer meebewegen met alle 
beperkingen en toch op zoek blijven gaan naar creatieve oplossingen, het leek wel of steeds minder mensen dat nog 
konden opbrengen. Het was dan ook een opluchting toen bekend werd dat we de deuren weer mochten openen. 
Na enig oponthoud (verschillende medewerkers kregen COVID) kon op 27 februari eindelijk de première plaatsvinden 
van Het Groene Meisje in Theater De Kom in Nieuwegein. De voorstelling werd enthousiast ontvangen door pers en 
publiek. In september mocht Het Groene Meisje zelfs de Podiumkids Publieksprijs in ontvangst nemen voor beste 
jeugdtheatervoorstelling van het seizoen 21/22. 
Ondertussen was de hele corona-periode onze artistiek leider Marije Gubbels niet in de koude kleren gaan zitten. Alle 
verschuivingen van repetities en voorstellingen, de onzekerheden die dat met zich meebracht, medewerkers die toch 
niet meer konden meedoen (door allerlei verplaatsingen in ieders agenda), zorgde ervoor dat Marije oververmoeid 
raakte en haar werk tijdelijk moest neerleggen. Haar gezondheid eiste dat zij rust nam. Na de zomer pakte Marije de 
draad weer rustig op en begon met het schrijven aan de tekst voor Wat vreet er aan Donnie Druif? (première 19 februari 
2023) 
 
Vanaf 25 september ging de reprise van De hond die licht gaf van start, een coproductie met Kim van Zeben 
Theaterproducties. Ook deze voorstelling had de eerdere tournee vroegtijdig moeten afbreken door Corona. Maar nu 
kon de voorstelling gelukkig alsnog op reis. En met succes. Ook de Virtual Realty film die bezoekers voor of na de 
voorstelling konden kijken, werd enthousiast ontvangen door de kinderen. 

Begin december begonnen de repetities van Wat vreet er aan Donnie Druif? in coproductie met Marmoucha Orchestra, 
met een geweldige cast van vier acteurs en drie musici, een violist, een ud-speler en een pianist.  

MaxTak heeft in 2022 81 voorstellingen geboekt waarvan er 21 niet door gingen door griep en Corona. Er zijn 
uiteindelijk 60 voorstellingen gespeeld voor 5.399 toeschouwers. We trokken daarmee gemiddeld 92 bezoekers per 
voorstelling. Dat is minder dan verwacht maar gedurende het jaar zat er wel vooruitgang in, bij Het groene meisje waren 
er gemiddeld 83 toeschouwers en bij De hond die licht gaf gelukkig alweer 103 per keer. 

We hebben in 2022 een gecontroleerd verlies geleden. Dit was gepland omdat er in 2022 meer activiteiten waren dan in 
2021.  
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Toelichting op de activiteiten, missie en doelstellingen 
MaxTak heeft zich voor de periode 2021-2024 ten doel gesteld om universeel, urgent en uitdagend muziektheater te 
maken. Voorstellingen waarin we weer leren kijken naar elkaar en waarin we de verbinding met de ander aangaan. 
MaxTak speelt (vooral in haar schoolvoorstellingen) voor kinderen met verschillende culturele en maatschappelijke 
achtergronden. Om het diverse publiek te representeren in de voorstellingen die we maken, is het belangrijk dat we 
voorstellingen op toneel zetten waarin we onze samenleving vanuit verschillende perspectieven belichten. Daarom 
zoeken we samenwerking met een gemêleerd team van makers en performers. We laten niet één geluid horen, maar 
geven gehoor aan meerdere stemmen. Zo kunnen meer kinderen zich herkennen in de voorstellingen, maar ook elkaar 
beter leren kennen. 

De voorstellingen 

Het Groene Meisje (8+) 
In januari 2022, waarin de voorstelling weer zou worden opgepakt, kwamen de makers net als in 2020 voor een aantal 
problemen te staan. Nederland zat weer in een lockdown, gelukkig mocht er nog wel gerepeteerd worden. Maar omdat 
regisseur Marije Gubbels en hoofdrolspeelster Lotte Pierik COVID kregen, moest er worden geschoven in de planning en 

moest de première in Theater De Krakeling 
op 19 februari worden verschoven.  

Daar kwam ook nog bij dat er een nieuwe 
acteur in de cast was opgenomen, Albert 
Klein Kranenburg, die Freek den Hartogh 
verving. Laatstgenoemde kon niet meer 
meespelen omdat dit door verschuivingen in 
zijn planning (door toedoen van de 
coronacrisis), niet meer mogelijk was. Er was 
dus weinig tijd om Albert in te werken, 
temeer ook hij werd geveld door het virus. 
Gelukkig is het goed gekomen en op 27 
februari 2022 kon dan éindelijk de première 
plaatsvinden van Het Groene Meisje in 
Theater De Kom in Nieuwegein. 

 
Met deze voorstelling wilde MaxTak een ode brengen aan de jonge helden, die opstaan tegen klimaatverandering, een 
ode aan hun gepassioneerde overgave en hun geloof in een betere wereld. Ze wilden laten zien dat iedereen iets kan 
doen aan klimaatverandering, en dat één persoon die opstaat, al voor verschil kan zorgen. De doelstelling die de makers 
voor ogen hadden met deze voorstelling, is meer dan geslaagd. Destiny is in de voorstelling, mede ook dankzij de 
prachtige vertolking van Lotte Pierik, een meisje geworden met een onvoorwaardelijk geloof in een betere wereld. Met 
haar onmetelijke passie voor de natuur, haar diepe liefde voor alle planten van de wereld - die zij met haar “plasiel” 
(plantenasiel) wil redden - maar ook haar drammerigheid, de puber die aan tafel mokt over het vlees dat haar wordt 
voortgezet - maken haar tot een gelaagd personage waarin jong en oud zich in kan herkennen. Dit is goed gelukt blijkt 
uit het juryrapport van de Podiumkidsprijs: 

Ze beginnen met muziek, en ik dacht meteen ojee weer muziek. Want de vorige keer waren we naar een dansvoorstelling 
en dat vond ik lastig om te volgen. Maar ik vergiste me! Er wordt wel gezongen tussendoor maar dat is een leuke 
afwisseling. […] Het Groene Meisje is zeker mijn favoriete voorstelling! Een echte kanshebber als het aan mij ligt. 
(Vince, 11 jaar) 
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De voorstelling had ook zielige stukjes. Het verhaal zou ook in werkelijkheid kunnen gebeuren. Dat je met zoveel humor, 

eigenlijk een zielig verhaal zo kan 
vertellen vond ik heel mooi. Het verhaal 
werd grappig doordat alles heel 
overdreven werd gespeeld. […] Ik vond 
dit een hele goede voorstelling, een 9,5! 
(Semih, 11 jaar) 

Er zat veel humor in deze voorstelling 
voor oudere maar ook jonge kinderen. 
Zeker een aanrader. Ik ging met een 
lach op mijn gezicht naar huis. 
Wat ik ook heel leuk vond was dat we 
een dag van te voren een mail kregen 
dat we een plant meekonden nemen die 
een beetje dood was zo dat ze hem 
konden verzorgen en je mocht een plant 
meenemen in de zaal, zodat hij mee kon 
kijken. Dat vond ik echt leuk bedacht. 
(Zahra, 12 jaar) 

Leon Brill schreef de tekst, Marije Gubbels de liedteksten. Leon is een jonge, beginnende schrijver die zich tijdens dit 
proces onder de vleugels van Marije kon ontwikkelen in zijn schrijverschap.  
Het decor van Marlies Schot is een witte, steriele ruimte, die futuristisch aandoet. Het huis van Loek en Perry staat voor 
een wereld waarin alles artificieel is, elke vorm van natuurlijkheid is verdwenen. Er is een pratende computer die voor 
hen het licht aandoet, die voor een ontsmettingsdouche kan zorgen, die de zon kan nabootsen. Met de komst van 
Destiny komt het natuurlijke, het groen binnen. Langzaam maar zeker verandert de witte, strakke ruimte in een groene 
wildernis. De natuur neemt langzaam alles over en slaat terug in een wereld waarin de mens onachtzaam omgaat met al 
het natuurlijke. Te midden van dit alles staat Destiny als boom, niet van plan nog in beweging te komen, zolang de 
mensen alles blijven verspillen en kapot maken. Zij zal hen eraan blijven herinneren dat er nú iets moet veranderen. 

De composities van Timo Tembuyser zijn van een prachtige gelaagdheid, de klassieke klanken, de meerstemmigheid van 
de koorstukken, de uitvoering ervan 
op cello (gecombineerd met piano), 
zijn van een hoog muzikaal niveau. 
De voorstelling opent met koorzang, 
die ook later nog zal terugkeren. De 
veelstemmigheid van de koorzang, 
het sacrale geluid, geeft de 
voorstelling een mysterieuze klank en 
ook dat tilt de voorstelling boven het 
realisme uit. Het koor is als het ware 
de stem van de natuur, een oerklank 
die laat weten dat alles er in feite al 
is. In de natuur is alles in evenwicht, 
het is de mens die dat natuurlijke 
evenwicht verstoort. MaxTak wil 
kinderen op deze manier laten kennis 
maken met klassieke koorzang, waar 

de meesten van hen in het dagelijks leven niet zo gauw mee in aanraking komen. 
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Het Groene Meisje werd door pers ook met enthousiasme ontvangen: 

In de lekker vet aangezette regie van Marije Gubbels levert het een hoop kijkplezier voor de achtplussers op. (…) 
Muzikaal is er in deze voorstelling sowieso veel te beleven: er is veel dynamiek en variatie in de composities van Timo 
Tembuyser, er zijn mooie solo’s en prachtige meerstemmige zangstukken. (Sander Janssens in de Theaterkrant) 

[…] het is de intelligentie van de plotwendingen die Het Groene Meisje echt de moeite waard maakt. Naarmate het 
verhaal vordert, wordt de generatiestrijd rond klimaattransitie steeds meer op de spits gedreven, en raakt Gubbels op 
speelse wijze aan deelthema’s als greenwashing en post- en transhumanisme. De radicalisering van Destiny is 
prikkelend: pas als we ons mens-zijn achter ons durven te laten, komt de oplossing in zicht. (Marijn Lems in NRC) 

Artistiek leider van MaxTak Marije Gubbels maakt er in haar regie een vrolijke muzikale confrontatie van, een speelse 
ecomusical waar personages spontaan uitbarsten in het zingen van Latijnse plantennamen. (Hans Smit in Het Parool) 

 
Educatie en randprogramma 

Bij de voorstelling is een uitgebreid randprogramma ontwikkeld samen met de nieuwe educatiemedewerker van 
MaxTak, Nynke Vermuë. Zowel voor de vrije voorstellingen als bij de schoolvoorstellingen is educatiemateriaal gemaakt 
en speciaal voor de voorstellingenreeks in CC Amstel in Amsterdam en Theater Dakota in Den Haag zijn er naast het 
bestaande programma nog aanvullende onderdelen ontwikkeld. In vrijwel ieder theater waar we speelden werd de 

Green Wellness 
opgebouwd; een 
wellness speciaal 
voor je, al dan niet, 
verpieterde plantje. 
Het publiek werd 
opgeroepen hun 
plant mee te nemen 
naar de voorstelling, 
zodat deze verzorgd 
kon worden in een 
spa speciaal voor 
planten.  

Enkele theaters 
vroegen om nog iets 
extra’s: bij hen 
hebben we rondom 
de voorstelling een 

workshop aangeboden. In Amersfoort werd er na afloop van de voorstelling met het hele publiek gezongen. In theater 
de Meervaart, Toneelschuur en het Maaspodium werd een stekjes-workshop aangeboden.  

Lesbrief scholen 

In deze lesbrief werden de kinderen die met hun klas naar Het Groene Meisje kwamen kijken voorbereid op de 
voorstelling. Deze lesbrief bestond uit verschillende onderdelen: 

Plant in de klas 
Klassen die aan het educatieprogramma deelnamen, kregen een plant opgestuurd. Hierbij zat een brief, waarin de plant 
aan de kinderen vraagt om hem/haar te verzorgen. Net zoals de plant Gerrit van hoofdpersonage Destiny uit Het Groene 
Meisje, kon deze plant wel wat liefde en verzorging gebruiken. Zo maakten de kinderen alvast kennis met iets wat ze 
later in de voorstelling zagen terugkomen. Bovendien leerden zij om samen te zorgen voor een plant, en te ontdekken 
wat deze nodig heeft om te groeien en om in leven te blijven. 



 7 
Vlog Het Groene Meisje 
In de lesbrief stond een link naar Destiny’s Wilde Plantenshow, hierin introduceerde ons hoofdpersonage Destiny alvast 
een aantal planten met hun Latijnse namen. Deze namen zouden later terugkeren in de voorstelling.  
Zangles van Destiny 
Verder stond er een link in de lesbrief naar een filmpje waarin hoofdpersonage Destiny zangoefeningen geeft en de 

kinderen het lied Missie Plant aanleert uit Het Groene Meisje. 

Theaterles – de vloer op 
De lesbrief bood ook een oefening aan waarin leerlingen zelf de vloer 
op konden gaan en samen standbeelden konden maken naar 
aanleiding van verschillende planten in bepaalde omstandigheden.  

Stellingenspel 
Omdat het in Het Groene Meisje gaat over een belangrijk 
maatschappelijke kwestie, de klimaatcrisis, en de voorstelling laat zien 
hoe mensen hier tegenaan kunnen, was er ook een spel ontwikkeld 
waarin kinderen leren om stellingen te vormen en deze aan elkaar te 
presenteren.  

Randprogramma voor CC Amstel en Dakota 
Voor de voorstellingenreeks in CC Amstel presenteerden we het 
randprogramma als een klein (buurt) festival. Het programma bestond 
uit meerdere activiteiten: er was een speurtocht in het gebouw, 
waarbij de kinderen hun groene kennis konden testen (en een 
pannenkoekenplant konden winnen; een plant die een prominente rol 
speelt in de voorstelling), voor en na de voorstelling kon er geknutseld 

worden aan de knutseltafel in het café, na de voorstelling waren er zangworkshops o.l.v Lucienne Lardenoye, waarbij de 
kinderen een lied leerden en dat daarna ten gehore brachten voor de rest van het publiek. CC Amstel deelde na afloop 
van de voorstelling groene hapjes uit in de foyer. En op twee van de vier dagen konden er in samenwerking met 
buurtinitiatief Het Groen Gemaal zaadbommen worden gemaakt.  

Bij Theater Dakota in Den Haag was Het Groene Meisje onderdeel van de programma Krokus Kabaal. Speciaal voor onze 
voorstelling heeft Theater Dakota een hoek in de foyer ingericht in de stijl van Het Groene Meisje.  
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De hond die licht gaf 

De hond die licht gaf (6+) was een coproductie met Kim van Zeben Theaterproducties. In 2022 was de reprisetournee.  
Met deze voorstelling hebben we een steentje bijgedragen aan het bespreekbaar maken van het thema dood voor 
kinderen. We hebben laten zien dat de dood niet iets is om bang voor te zijn.  

Vaak ontstond er al in de zaal 
of daarna in de foyer een 
gesprek tussen kinderen, over 
bijvoorbeeld een overleden 
huisdier. De kinderen haalden 
herinneringen op, en 
vertelden aan elkaar hoe 
dierbaar het beestje voor hen 
was geweest. 
De thematiek van de 
voorstelling, de intensiteit en 
indrukken van alles wat er te 
zien was, bracht bij sommige 
kinderen best wat teweeg. Van 
ouders en leerkrachten kregen 
wij te horen dat er kinderen 
waren (vooral de jongsten) die 
de voorstelling soms net iets 

te eng hadden gevonden. Dit kwam vooral voor bij de schoolvoorstellingen en gold zeker niet voor alle kinderen, maar 
er waren leerlingen bij van 6,7 jaar voor wie de scène waarin Tosti verandert in een enge versie van zichzelf, té 
indrukwekkend en beangstigend was. De voorstelling bleek voor 8-jarigen leerlingen in schoolverband beter te werken, 
en dit is zeker een verbeterpunt dat wij mee zullen nemen. 

Wij hebben naar aanleiding van de feedback van de eerste reeks van de voorstelling een aantal aanpassingen gemaakt. 
We hebben hier en daar de geluids- en licht effecten iets afgezwakt. En ook hebben we de enge Tosti hond (waarin 
hondje Tosti verandert aan het eind) iets minder eng gemaakt en meer nadruk gelegd op de humor van dit rare wezen. 
Hierdoor werd er door kinderen meer gelachen in deze scène en dat gaf wat relativering aan het feit dat Tosti in een 
monster was veranderd. Het was nu eerder een gek monster, de nadruk lag minder op het enge aspect. 

Daarnaast hebben we het lesmateriaal aangepast. We hebben ervoor gekozen om de thematiek, omgaan met de dood, 
te behandelen in de klas. Dat had enerzijds een positieve werking omdat de kinderen beter waren voorbereid en 
daardoor minder bang waren, maar anderzijds zorgde het ook voor paniek bij docenten omdat ze er niet altijd wat voor 
voelden om dit zware thema te behandelen in de klas.  

Tenslotte vond er meteen na afloop van de voorstelling een nagesprek plaats en dat bleek heel goed te werken. Van 
Zeben, Ammerlaan en Koomen vroegen de kinderen of ze iets wilden vertellen over wat ze gezien hadden, en lieten ze 
zien dat van de hond Tosti twee versies waren, de gewone hond en het andere wezen waar hij in verandert. Door de 
kinderen een kijkje in de keuken te geven, kregen zij de tijd om alle indrukken rustig te verwerken en hun gevoelens te 
ventileren. Op deze manier werd de thematiek ook nog eens (op een ongedwongen manier) bespreekbaar gemaakt.  

Publieksreacties/kaartjes 

Na onze voorstellingen bieden wij het publiek de mogelijkheid om in de foyer kaartjes in te vullen, daarop kunnen ze 
schrijven wat ze van de voorstelling vonden. Tevens vragen we hen of ze zich op willen geven voor onze nieuwsbrief. Zo 
vergroten we onze nieuwsbrieflezers én krijgen we direct te horen wat ons publiek van de voorstelling vond. Dit werkte 
ook bij De hond die licht gaf heel goed; de kaartjes werden veelvuldig ingevuld. Een paar reacties: 
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“Prachtig gezongen, waanzinnig knap en mooie afwisseling eng/verdrietig/vrolijk/grappig.” Oskar (6) 
“Heel mooi! Tweede keer al. Ik hoor graag de gave liedjes nog eens terug.” Tom (43) en Pim (8) 
“Ik vond het superleuk. Wanneer komt er weer een voorstelling?” Mirte (9) en Tibbe (6) 

Liedjes uit de voorstelling 
We kregen terug van het publiek dat ze de liedjes uit de voorstelling erg leuk vonden. Door zich in te tekenen op onze 
nieuwsbrief, konden we ze aan het einde van de tournee een nieuwsbrief sturen met een Soundcloudlink naar de liedjes 
uit de voorstelling. Soundcloud is een gratis streamingdienst, maar helaas niet zo handig in gebruik. We zijn er mee 
bezig om de liedjes ook via het populaire platform Spotify aan te bieden, zodat het bereik groter wordt. 

 
Expeditie hiernamaals 

Virtual Reality bood de makers mogelijkheden die met alleen een voorstelling niet gerealiseerd konden worden. Het 
thema ‘verlies en afscheid’ werd door de 3D-ervaring geïntensiveerd, kinderen lopen zelf rond in het verhaal dat de 
makers willen vertellen. Doordat zij het aan den lijve meemaakten, beklijfde de thematiek nog beter. Daarbij was de VR-
film ook los van de voorstelling te bezoeken. Deze werd bijvoorbeeld in bibliotheken geplaatst. Op die manier konden 
kinderen uit verschillende lagen van de bevolking en met verschillende achtergronden dicht bij deze universele 
thematiek worden betrokken. Bovendien werd door middel van de film bij een breed publiek interesse gewekt voor de 
theatervoorstelling die naar aanleiding van de film bezocht kon worden.  
Doordat de kinderen met de 3D bril op een andere wereld binnenstapten, ervaarden zij heel sterk alsof ze er zelf 
onderdeel van waren. Ze dachten bijvoorbeeld echt even onder water te zijn. Of ze voelden zich echt even een andere 
wereld in bewegen, zodra ze het hiernamaals betraden. En dat maakte grote indruk. Iedere sessie waren er kinderen die 
de film graag nog een keer wilden zien. Telkens ontdekten ze weer nieuwe dingen en spoorden ze anderen ook aan om 
te gaan kijken. Vaak deelden ze tijdens het kijken hun verwondering door ineens heel hard te roepen. Ook vroegen 
kinderen zich na afloop af waar ze nu precies geweest waren. Ze gingen daar vooral met elkaar over in gesprek.  

Randprogramma CC Amstel 

Er stond een mooie reeks van vijf voorstellingen gepland in de kerstvakantie van 2021/ 2022 die op het laatste moment 
niet door kon gaan. In januari 2023 konden deze voorstellingen gelukkig wel doorgaan. Vanaf september werkte MaxTak 
daarvoor samen met de Maakplaats, een instantie die laagdrempelige naschoolse programma’s biedt voor 
Amsterdamse kinderen. Deze instanties zitten in bibliotheken in kansarme wijken, zo ook in CC Amstel. MaxTak 
ontwikkelde samen met de Maakplaats in het kader van Dia de Muertos een cursus altaren maken voor overleden 
dierbaren en deed mee aan een cursus Virtual Reality. De altaartjes werden tentoongesteld in het theater en in de OBA 
en de VR films werden vertoond. Deze activiteiten dienden als trigger om ouders en kinderen te enthousiasmeren voor 
de voorstelling maar ook om het thema bespreekbaar te maken. De kinderen kwamen samen met hun vrienden en 
familie naar CC Amstel om hun films te laten zien en onze voorstelling te bezoeken.  
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Toelichting op de prestaties 

Inclusief alle gecancelde voorstellingen bestond de speellijst in 2022 uit 16 voorstellingen meer dan aanvankelijk 
beoogd. In plaats van 65 voorstellingen zijn er totaal 81 verkocht. Dat is ver boven de richtlijnen van 40 presentaties die 
Fonds Podiumkunsten hanteert voor categorie 2.  

Er zijn in 2022 totaal 60 voorstellingen gespeeld voor 5.399 toeschouwers. Het gemiddelde aantal toeschouwers ligt 
daarmee op ongeveer 92 en dat is laag voor MaxTak en ook minder dan we in het plan voor 2021-2024 hebben beoogd. 
Dit is een vervelend gevolg van de coronacrisis. Mensen weten de weg naar het theater minder goed te vinden. Het 
publiek was aan het begin van 2022 nog angstig om naar het theater te gaan. Maar het kan ook te maken hebben met 
het feit dat ze tijdens de coronacrisis andere activiteiten hebben ontplooid, of doordat mensen minder te besteden 
hebben door de inflatie.  

De terugloop in publiekscijfers horen we ook terug van andere gezelschappen. Er zit naarmate de maanden in 2022 
verstrijken wel een opwaartse trend in, zo ook bij onze eigen bezoekerscijfers. Het gemiddeld aantal toeschouwers bij 
Het groene meisje lag op 83 terwijl voor De hond die licht gaf gemiddeld 103 toeschouwers warmliepen.  

Schoolvoorstellingen halen het gemiddelde flink omhoog. Bij voorstellingen voor leerlingen zaten we op gemiddeld 149 
bezoekers, terwijl er bij vrije voorstellingen gemiddeld 55 bezoekers per keer zaten. We hebben voor totaal 3.280 
schoolkinderen gespeeld, dat is aanzienlijk meer dan voor vrij publiek, waarvan we er 2.119 mochten verwelkomen. Dat 
betekent dat we een breed palet aan toeschouwers bereikten waarvan het merendeel bestond uit kinderen. 
Toeschouwers van schoolvoorstellingen zijn divers en soms nog nooit eerder in het theater geweest. Je ziet ook veel 
meer kinderen van kleur bij schoolvoorstellingen.  

Een exact beeld van de samenstelling van het overige publiek hebben we niet. We zijn weliswaar aangesloten bij DIP, 
een systeem dat ons in de toekomst nauwkeuriger kan informeren over ons publiek maar dat is helaas op dit moment 
nog niet operationeel. In 2022 hebben we kaartjes geïntroduceerd waarop mensen hun leeftijd en e-mailadres kunnen 
achterlaten, daarvan hebben wij er nu 150 terug gekregen maar de data die daaruit komen, zijn nog niet representatief 
voor ons totale publiek. 

Met onze educatie en randprogramma’s bij de vrije voorstellingen bereikten we 1.773 bezoekers.  

Er werden in 2022 weer veel voorstellingen afgelast. Voor MaxTak waren dat er in totaal 21, waarvan 11 gecanceld 
werden door de lockdown in januari 2022 en 10 wegens corona (spelers die het hadden, technici van theaters, juffen, 
begeleiders van schoolvoorstellingen die daardoor niet konden komen, alle varianten zijn langs gekomen). 

Prestatieoverzicht 
 Aantal Toeschouwers 

Voorstellingen 81 5.399 

Waarvan afgelast 21  

Voorstellingen in Amsterdam 22 1.140 

Waarvan afgelast 8  

VR installatie 31 735 

Waarvan afgelast 10  

Green Wellness 25 528 

Waarvan afgelast 3  

Overige educatieve activiteiten 45 510 

Waarvan afgelast 13  
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Inclusief gecancelde voorstellingen haalde we het beoogde aantal in Amsterdam dit jaar wel. We speelden meerdere 
keren in Zuid, Nieuw-West (Meervaart en DeLaMar West) en West (Krakeling). Ondanks verschillende inspanningen bij 
Podium Mozaïek en Bijlmerparktheater, lukte het ons niet om daar ook voet aan de grond te krijgen.  

In de rest van Nederland speelden we redelijk verspreid. In Noord en Zuid speelden we minder dan in Oost, Midden en 
West Nederland. In de grote steden buiten Amsterdam speelden we gemiddeld twee keer. 
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Toelichting jaarrekening 

Corona 

Door de coronacrisis zijn er 21 voorstellingen afgelast. We hebben de afgelaste speelbeurten volledig doorbetaald aan 
werknemers en zzp’ers. Maar met de reservering uit 2021 en het vijfde steunpakket van Fonds Podiumkunsten 
(€12.300,-) kon MaxTak de kosten van de gecancelde presentaties niet dekken. Daarbij werkten de generieke 
steunpakketten voor de culturele instellingen niet voor MaxTak. We konden geen gebruik maken van de NOW omdat 
onze projectmatige manier van werken met tijdelijke contracten niet toepasbaar was op de regeling. Gelukkig konden 
we met de steun die onze coproducent Kim van Zeben Theaterproducties kreeg voor De hond die licht gaf (ongeveer 
€30.000,-) iedereen uitbetalen. 

Naast de grote hoeveelheid gecancelde voorstellingen, moest door verplaatsingen i.v.m. corona bij Het groene meisje 
een acteur worden vervangen. Dit zorgde voor extra repetities dus voor extra kosten personeels-, reis-, verblijfs- en 
locatiekosten. Door ziekte is de eerste montage afgezegd en verplaatst terwijl de oorspronkelijk geplande dagen toch 
betaald moesten worden. Dit alles bracht heel veel meer kosten met zich mee. 

In het kunstenplan 2021-2024 ontvangen we structurele subsidie van Amsterdam Fonds voor de Kunst (AFK) en van 
Fonds Podiumkunsten (FPK). Beiden werden in 2022 geïndexeerd waardoor we in 2022 van FPK €213.228,- en €67.097,- 
van AFK kregen toegekend.   

We eindigen met een resultaat van -€36.588,- in plaats van het begrote tekort van -€55.000,-. We hebben in 2021 een 
bedrag gereserveerd voor 2022 omdat we twee voorstellingen speelden en een groter project opstartten. Het verschil 
tussen de begroting en de realisatie komt in grote lijnen door de afgelaste voorstellingen door corona waardoor we in 
2022 minder materiele kosten hadden dan begroot.  

Verschillen begroting en realisatie 

Hieronder volgt een uitleg van verschillen hoger dan 10%.  

De publieksinkomsten liggen lager dan begroot omdat er 21 voorstellingen niet zijn doorgegaan in 2022. De directe 
inkomsten zijn hoger dan begroot omdat de coproductiebijdrage hoger uitviel en er meer werd betaald voor educatie. 
Dat laatste had te maken met de registratie voor scholen van De hond die licht gaf die werd bekostigd door Kunst 
Centraal. Zij boden op deze manier een alternatief voor het spelen van de voorstelling wat door de lockdown niet 
mogelijk was.  

De Private inkomsten zijn lager uitgevallen. Er is minder subsidie binnengekomen. We kregen geen subsidie van Norma 
Fonds en Prins Bernhard Cultuurfonds voor de nieuwe productie Wat vreet er aan Donnie Druif?. Wel kregen we in 2023 
financiering voor deze productie. De publieke fondsen vallen hoger uit en dat komt door de compensatie van FPK die 
door de coproducent is aangevraagd voor gederfde inkomsten door corona bij De hond die licht gaf.  

De kosten voor huisvesting zijn hoger dan begroot omdat er meer geld is uitgegeven aan het huren van het kantoor en 
de opslag. Daar stonden ook inkomsten tegenover. 

De activiteitenlasten voor personeel uitvoering zijn hoger omdat we een acteur moesten vervangen. Daarnaast is er 
meer geld uitgetrokken voor educatie en marketing bij de uitvoering. Dit was vanwege de registratie van De hond die 
licht gaf (zie bij publieksinkomsten) en er zijn extra middelen uitgetrokken om de voorstellingen beter onder de 
aandacht te brengen. We hebben er bijvoorbeeld voor gekozen om de VR installatie standaard mee te sturen met de 
voorstelling, dit bracht extra kosten met zich mee.  

De materiele activiteitenlasten voorbereiding vallen lager uit omdat we de kosten voor de voorbereiding van Wat vreet 
er aan Donnie Druif? grotendeels in 2023 hebben gedaan in plaats van in 2022. De materiele uitvoeringskosten zijn ook 
minder omdat er door corona totaal 21 voorstellingen niet door gingen. Daardoor zijn de materiele kosten lager.  
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Verdubbelaar 

Als we de corona compensatie van Fonds Podiumkunsten mogen meetellen als eigen inkomsten heeft MaxTak in 2022 
de bijdrage verdubbeld. Als we die niet mogen meerekenen, komen we uit op verschil van 1% met de doelstelling van 
50% (49% om 51%). Dat verschil is erg minimaal en gezien de 21 gecancelde voorstellingen een heel aardig resultaat. 

EIQ, liquiditeit en solvabiliteit 

Hoewel 2022 weer sterk werd beïnvloed door een lockdown en afgelaste voorstellingen kwam de eigen inkomstenquote 
toch uit op 34% tegen 32% in 2021. Dat is ruimschoots boven de richtlijnen van de subsidiënten en hoog gezien de 
tegenvallende publieksinkomsten.  

De solvabiliteit (eigen vermogen t.o.v. totale passiva minus vooruit ontvangen subsidies) bedraagt 0,35. We werken er 
de komende jaren aan om dit te verbeteren door het eigen vermogen te verhogen. 

Risicoanalyse 

MaxTak bestaat uit twee directieleden, en een kleine groep vaste medewerkers (zie organisatie). Het gezelschap is 
daardoor kwetsbaar en dat is het afgelopen jaar gebleken. Artistiek leider Marije Gubbels viel uit door burn-out 
klachten. Dat was erg vervelend. Tegelijkertijd was het prettig om te constateren dat we dat als klein clubje voor een 
aantal maanden konden opvangen. Achteraf konden we met elkaar bespreken wat de dillema’s en de keuzes waren 
zodat we een volgende keer (God verhoede) beter beslagen ten ijs komen.  

MaxTak genereert minder speelbeurten dan grotere gezelschappen. Tijdens de uitvoeringsperiode kunnen we acteurs 
daarom niet fulltime in dienst nemen. We kiezen er daarom in de toekomst voor om de voorstelling voor een kortere 
periode aan te bieden, zodat de speellijst beter wordt opgevuld. We hebben besloten om van 4 naar 3 maanden te 
gaan. Op die manier kunnen onze mensen voor een hogere werktijdfactor in dienst.  

We zijn als klein gezelschap erg flexibel. We kunnen daardoor snel beslissingen nemen. Vooral in onvoorspelbare tijden, 
zoals in de coronacrisis, is dat een groot voordeel.  Ook hebben we de flexibiliteit verhoogt door in de repetitieperiode 
te werken met werkweken van vier dagen.  

MaxTak heeft als groot voordeel dat ze goed ligt bij de verschillende private fondsen en is daardoor in staat om iedere 
keer weer voldoende aanvullende dekking te vinden voor de projecten. Het nadeel is dat we daar onder de huidige 
omstandigheden wel afhankelijk van zijn. In 2022 genereerden we minder private inkomsten dan gebruikelijk maar 
wisten toch de begroting rond te krijgen. 

Corona  
De coronacrisis zorgde in 2022 voor veel risico’s. Acteurs konden uitvallen door coronabesmetting of quarantaineregels. 
Voorstellingen konden daardoor uitvallen en planningen konden daardoor in het gedrang komen. Er was geen tijd om 
daarop in te spelen. En er was veel meer tijd nodig voor planningen door verplaatsingen en afgelastingen. Dit zorgde bij 
iedereen voor veel stress. 
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Organisatie 
 

Bestuur 

De samenstelling van het bestuur is in 2022 onveranderd. Fred Bond werd in januari 2022 herbenoemd in zijn rol als 
voorzitter. In verband met het aflopen van de termijn van Tim van Goor zijn we op zoek naar nieuwe bestuursleden. We 
zijn daarom gestart met het maken van profielschetsen. Op basis hiervan en ook de samenstelling van het huidige 
bestuur zijn we op zoek naar een bestuurslid met een breed netwerk in het jeugdtheater. 

De voorgenomen transitie van het directie-bestuursmodel naar het Raad van toezichtmodel heeft door de uitval van 
directielid Marije Gubbels nog niet plaats gevonden. In het kader van efficiëntie zijn daardoor ook de statuten nog niet 
geactualiseerd. 

Het doel voor de komende jaren is om het bestuur verder te professionaliseren. De volgende zaken zullen daarbij 
centraal staan: 

• Opstellen van een profielschets bestuurders  
• Aanscherpen van bestuurs- en directiereglement 
• Werving van nieuwe bestuurders  
• Schrijven nieuwe kunstenplan 2025-2028 
• Procedures vastleggen 

 

Samenstelling van het bestuur: 

Fred Bond 

Primaire functie: Hoofd Strategie en Ontwikkeling Paradiso 

Nevenfunctie: bestuurslid P3 (poppodium Purmerend) 
 

Ima Qaddour 

Primaire functie: Dynamo assistent controller 

Nevenfunctie: penningmeester Project Wildeman 

 

Tim van Goor 

Primaire functie: eigenaar Bureau van Goor (financiële planning) 

Geen nevenfuncties 
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Rooster van aftreden 

BESTUURDE
R 

FUNCTIE BENOEMIN
G 

HERBENOEMIN
G 

HERBENOEMIN
G 

HERBENOEMIN
G 

AFTREDE
N 

Tim van 
Goor 

Penningmeeste
r 

10052011 10052014 10052017 10052020 22112021 

Tim van 
Goor 

Secretaris 22112021    22112024 

Fred Bond Voorzitter 01012019 01012022   01012025 

Ima Qaddour Secretaris 24012020    21112021 

Ima Qaddour Penningmeeste
r 

22112021    22112027 

 

Directie 

De directie is in 2022 hetzelfde samengesteld als in 2021 en bestaat uit artistiek leider Marije Gubbels en zakelijk leider 
Nora Duijf. De directieleden functioneren nevengeschikt met ieder een eigen takenpakket en verantwoordelijkheden die 
zijn vastgesteld in het directiereglement. Gezamenlijk zijn de directieleden verantwoordelijk voor de dagelijkse gang van 
zaken. Marije Gubbels is vanaf april 2022 t/m juli 2022 volledig ziekgemeld en vanaf augustus 2022 op arbeid 
therapeutische basis voor een oplopend aantal uur aan het werk gegaan. Vanaf november 2022 was zij weer volledig 
aan het werk. De taken van Marije werden opgevangen door Nora en door de vaste medewerkers van MaxTak. Artistiek 
leider Kim van Zeben nam het artistieke werk over bij de lopende productie De hond die licht gaf. Vanaf augustus 2022 
kon Marije de voorbereidingen van de voorstelling Wat vreet er aan Donnie Druif? weer oppakken.  

De directie bestaat per 31-12-2022 uit: 

1. Marije Gubbels 

Artistiek leider MaxTak 

Geen nevenfuncties  

2. Nora Duijf 

Zakelijk leider MaxTak 

Nevenfuncties: zakelijk leider stichting Kim van Zeben Theaterproducties, penningmeester stichting Marktheater 
en stichting Largo. 

De salarissen blijven ruim onder de WNT-norm. Een specificatie van de beloningen van de directie zijn te vinden in de 
jaarrekening.  
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Vaste medewerkers 

MaxTak werkt sinds 2021 met een constante organisatie van zes medewerkers op ZZP basis: Elselien Leemhuis 
(publiciteit), Nynke Vermuë (educatie), Manon Wittebol (dramaturgie), Johan de Koeijer (geluidstechniek) en Nienke 
Tjallingii (regie-assistentie). We werken ook graag samen met onze vaste productieleider Kim Eldering In 2022 was zij 
helaas niet beschikbaar. In Joppe Kos vonden we een fijne vervanger die ook in de toekomst ingezet kan worden als Kim 
niet beschikbaar is. We hebben onze vaste mensen in coronatijd doorbetaald. 

Vertrouwenspersoon 

In december 2022 heeft MaxTak Marjolein de Waart aangesteld als vertrouwenspersoon. Marjolein is in het dagelijkse 
leven cellist en is als intern vertrouwenspersoon werkzaam bij het Nedpho.  

Marjolein is aanwezig bij de eerste repetitie zodat de medewerkers en opdrachtnemers haar kennen en weten te vinden 
als dat nodig is. Ze kunnen bij haar terecht mocht er iets aan de hand zijn dat niet met de directie besproken kan 
worden. Zij verzorgt na afloop van een speelperiode een anonieme evaluatie en doet daarvan verslag bij directie en 
bestuur. Verder geeft zij advies over protocollen en afspraken op het gebied van de sociale veiligheid.  
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De codes 
 

Code Cultural Governance 

Het bestuur hanteert de Code Cultural Governance en gaat uit van de principes van het bestuur+directie model. Het 
doel voor de komende jaren is om het bestuur verder te professionaliseren. Daar heeft MaxTak in 2022 nog niet de 
gewenste stappen in gemaakt. In 2022 wilde MaxTak van directie- naar een RvT model transformeren maar dat is nog 
niet gelukt. Dat heeft vooral te maken met het feit dat er te veel druk stond op de directie door ziekte en 
planningsproblemen door corona. In 2023 zijn wij wel van plan om deze verandering door te zetten. Daarbij zijn wij op 
zoek gegaan naar vrouwen uit de sector en hebben wij weliswaar twee vrouwen gevonden maar die wilden later 
instromen. In 2023 gaat het bestuur opnieuw op zoek naar één of twee vrouwelijke bestuursleden uit het theaterveld 
om het bestuur te versterken. Hiervoor worden in 2023 concrete profielschetsen gemaakt, waarop een openbare 
vacature volgt. 

In 2023 wordt voor het eerst geëvalueerd binnen het bestuur. Dit gebeurt tweejaarlijks. Openheid kan verder verbeterd 
worden door het jaarverslag en jaarrekening op de website te publiceren.  

Indien er sprake is van belangenverstrengeling, wordt dit openlijk besproken binnen het bestuur maar ook op de vloer. 
Regels ten aanzien hiervan worden in 2023 opgenomen in het directie regelement die komend jaar herzien en 
geëvalueerd wordt.  

 
Code Fair Practice 
 
Sociale veiligheid 

In het voorjaar van 2022 heeft MaxTak een scan veiligheid gedaan door Stichting Sociale veiligheid Podiumkunsten. 
Daarin werden 7 aanbevelingen gedaan waarvan de meeste zijn opgepakt. Sinds december 2022 hebben we een 
externe vertrouwenspersoon; Marjolein de Waart. Door Marjolein is een gedragscode geschreven, die is gedeeld met de 
medewerkers. We zijn zelf gestart met een anonieme enquête na afloop van Het groene meisje maar kiezen er in het 
kader van de vertrouwelijkheid in de toekomst voor om deze door Marjolein te laten anonimiseren. Voor klachten 
verwijzen we vanaf 2022 naar de klachtenregeling van het NAPK. Sociale veiligheid wordt vanaf 2023 jaarlijks in het 
bestuur geëvalueerd. 

We zijn globaal op schema met de Code Fair Practice. Er is echter een aantal voorgenomen acties nog niet gebeurd. Zo is 
er nog niets over de code Fair Practice op onze website verschenen. Dit wordt in 2023 herzien.  

We zijn bewust bezig met werktijden, met name op montagedagen. Deze dagen zijn nog te lang. In 2023 gaan we 
experimenten met meer montagedagen en try-outs in hetzelfde theater, waardoor we kortere dagen kunnen werken. 
Pauzes hebben ook onze aandacht. Door het hoge verzuim (o.a. door corona) hebben we de laatste werkprocessen veel 
te maken gehad met tijdtekort.  

MaxTak is sinds april 2022 lid van de Arbo. Arbo heeft in april het verzuim van artistiek leider gemonitord. 
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Code diversiteit en inclusie  

MaxTak wil kinderen uit alle lagen van de bevolking kennis laten maken met verschillende soorten muziek, de musici en 
hun instrumenten. Met de thema’s die we de afgelopen 
jaren aansneden wilden we een zo breed mogelijk publiek 
aanspreken, en dat is ons dit jaar gelukt. Uit de reacties 
op de voorstellingen is gebleken dat kinderen zich 
herkenden in deze onderwerpen, ongeacht hun culturele 
afkomst of achtergrond. Door het spelen van 
voorstellingen voor verschillende scholen (met kinderen 
met verschillende culturele en maatschappelijke 
achtergronden) bereikten wij een divers publiek en ook 
door onze educatieprogramma’s wisten wij kinderen van 
diverse culturele afkomst te betrekken. Om de code 
diversiteit verder te implementeren, wil MaxTak vaker 
verhalen en muziek op toneel zetten die de brede 
diversiteit van de Nederlandse samenleving 
representeren. Op die manier zorgen we ervoor dat we 
een breder publiek aanspreken bij de vrije voorstellingen 

in de theaters. En omdat we met onze schoolvoorstellingen voor kinderen spelen die uit verschillende culturen 
afkomstig zijn, kunnen wij de verhalen die we willen vertellen en de muziek die we centraal stellen, niet meer alleen 
kiezen op basis van ons eigen referentiekader.  

Onze missie voor 2021-2024 is om een betere representatie te zijn van ons publiek. Bij Het Groene Meisje is dat deels 
gelukt. De komende producties willen we daarmee verder gaan. Dat betekent dat we meer budget en energie moeten 
steken in het vinden van de juiste mensen. We hebben meerdere mensen van kleur op de auditie, die zeer getalenteerd 
waren, maar ze waren heel vaak al bezet. Daarom hebben we besloten om in de toekomst Susanne Groen 
(castingdirector) te vragen die een breed netwerk heeft en ons daarmee kan helpen. 
 
In De hond die licht gaf kaartten wij een thema aan dat we vanuit verschillende invalshoeken belichtten, we lieten zien 
dat ons perspectief op hoe je om kan gaan met de dood, niet het enige perspectief is. Het personage Paco in De hond 
die licht gaf is van Mexicaans afkomst, in zijn cultuur worden de doden herdacht op een speciale feestelijke dag, de Dia 
de los Muertos, een dag vol met kleur, muziek, bloemen en lekkernijen. Zijn visie op de dood zet de thematiek in een 
ander daglicht. Bovendien is Paco een pop van kleur, daarmee spreekt hij meer kinderen aan in ons publiek. 
 
In 2022 begonnen de voorbereidingen voor Wat vreet er aan Donnie Druif? MaxTak is daarvoor een samenwerking 
aangegaan met Marmoucha Orchestra, dat onder leiding staat van Avishai Darash. Dit orkest slaat een brug tussen 
Oosterse en Westerse muziek; van muziek uit Andalusië, de Maghreb en het Midden-Oosten tot jazz, pop- en 
elektronische muziek. Darash maakte de compositie voor Wat vreet er aan Donnie Druif?, uitgevoerd door pianist 
Setareh Nafisi, zij is geboren in Iran en nog niet zo lang woonachtig in Nederland. Naast haar stonden violist Luis 
Mascaro, geboren in Brazilië en ūd speler Kamal Hors, die van Marokkaanse afkomst is.  
Ook in het samenstellen van onze cast voor Wat vreet er aan Donnie Druif? hebben wij ingezet op diversiteit en inclusie. 
Wij hebben verschillende auditierondes gehouden in samenwerking met castingbureau Post Castelijn. Jeannine la Rose, 
die de rol van de moeder vertolkte, is geboren in Suriname. Isha Ferdinandus heeft Indische roots. Korneel Defrancq is 
Vlaams en Jip Bartels werd geboren in Nederland. 
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Codes schematisch 

 CODE CULTURAL 
GOVERNANCE 

CODE FAIR PRACTICE CODE DIVERSITEIT EN 
INCLUSIE 

Startpositie: Hoe is de 
situatie/ toepassing/realisatie 
bij aanvang van het 
verslagjaar?  

De code wordt gehanteerd 
maar kan verder worden 
geprofessionaliseerd. 

De code wordt 
gehanteerd en is in 
2022 
geprofessionaliseerd 

De code wordt 
gehanteerd.  

Wat was de doelstelling voor 
het verslagjaar? 

Om de code verder te 
professionaliseren. 

Om het thema 
veiligheid verder op te 
pakken 

Om de code verder te 
implementeren 

Wat waren de 
activiteiten/ontwikkelingen in 
het verslagjaar?  

 

Er zijn afspraken gemaakt 
over 
belangenverstrengeling. 

Scan veiligheid met 7 
aanbevelingen. 

Voorstellingen 2022 waren 
al gemaakt. Voor de 
voorbereidingen van 2023 
wordt thema inclusie op 
het gebied van partners, 
personeel en programma 
meegenomen. Voor 
casting Donnie is 
samengewerkt met 
castingbureau en extra 
energie gestoken in divers 
palet op toneel, met 
resultaat. 

Wat is de stand van zaken aan 
het eind van het jaar en wat is 
de doelstelling voor het 
komende jaar? 

We gaan verder met 
professionaliseren door 
het: 

- opstellen van een 
profielschetsen 
bestuurders  

- aanscherpen van 
bestuurs- en 
directiereglement 

- werven van nieuwe 
bestuurders  

- schrijven nieuwe 
kunstenplan 2025-
2028 

- vastleggen van 
procedures  

 

- Jaarlijks 
evalueren 
code 

- Publicatie op 
de website 
code 

- Werktijden 
verbeteren 

Verdere samenwerking 
castingdirector met 
specialiteit inclusie voor 
personeel en 
samenwerking met 
Marmoucha Orchestra 
(partner en programma) 
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Opgemaakt en goedgekeurd op 28 april 2023 

 

 

 

 

Fred Bond (voorzitter) 

 

 

 

Tim van Goor (secretaris) 

 

 

 

Imad Qaddour (penningmeester) 


